
1 

 

 

  

Zastupitelstvo města Vysokého Mýta 

 

 
 
Spisová značka: 

Číslo jednací: 

Spis. znak: 

Skart. znak/lhůta: 

MUVM/031498/2025/02 

MUVM/031498/2025 

101.2.1 

A/10 

 

 
Počet listů:  6              Počet příloh: 8                     Počet nelistinných příloh: 1 
 
 

Zápis z jednání Zastupitelstva města Vysokého Mýta č. 3/25  konaného    
dne 14. 5. 2025 

 
 
1. Zahájení zasedání zastupitelstva 
 
Zasedání Zastupitelstva města Vysokého Mýta (dále též jako „zastupitelstvo“) bylo zahájeno 
v 16:00 hodin starostou města Ing. Františkem Jiraským, který přivítal členky a členy 
zastupitelstva města a všechny přítomné hosty.  
 
Starosta Ing. František Jiraský sdělil, že dle jednacího řádu zastupitelstva § 9, odst. 1 bude 
z dnešního zasedání pořízen elektronický audiozáznam; tento záznam se pořizuje pro účely 
kontroly pořízeného zápisu a následného zveřejnění anonymizovaného záznamu dálkovým 
přístupem. 
 
Dále upozornil na právo osob z řad veřejnosti vznést odůvodněnou námitku proti 
zaznamenávání jejich osobního projevu.  
 
Konstatoval, že dle prezenční listiny přítomných členů zastupitelstva je přítomno 19 členů 
z celkového počtu 21, takže zastupitelstvo je usnášeníschopné. 
 
Omluven:   Mgr. Vrátilová, p. Klofanda 
Neomluven: 
 
 
2. Určení zapisovatele a osoby zodpovědné za obsluhu elektronického hlasovacího 
zařízení 
 
Starosta navrhl určit zapisovatelkou paní Jitku Kočovou a pana Petra Vondráčka 
zodpovědného za obsluhu elektronického hlasovacího zařízení. 
Návrh na usnesení: 
 
Zastupitelstvo města určuje  
zapisovatelkou paní Jitku Kočovou a pana Petra Vondráčka zodpovědného za obsluhu 
elektronického hlasovacího zařízení. 
 
Výsledek hlasování: Pro   19      Proti 0      Zdrželi se 0 
Usnesení č.  34    bylo schváleno. 
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3. Volba ověřovatelů zápisu  
 
Starosta navrhl zvolit ověřovateli zápisu Mgr. Stanislavu Burešovou a p. Jaroslava Bendla. 
 
Návrh na usnesení: 
 
Zastupitelstvo města volí  
ověřovatele zápisu Mgr. Stanislavu Burešovou a p. Jaroslava Bendla. 
 
Výsledek hlasování: Pro  17   Proti 1     Zdrželi se 1 
Usnesení č.  35     bylo schváleno. 
 
 
4. Schválení programu 
 
Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou zaslanou členům 
zastupitelstva města.  
 
Zastupitelstvo města schvaluje  
upravený program zasedání:   
 

1. Zahájení 
2. Program regenerace městských památkových rezervací a městských památkových zón 

2025 
3. Územní plán Vysoké Mýto 
4. Nová smuteční síň – Dohoda o spolupráci 
5. Různé 
6. Diskuze 
7. Závěr 

 
 
Výsledek hlasování: Pro   19     Proti 0     Zdrželi se  0 
Usnesení č.  36       bylo schváleno. 
 
 
 
7. Bc. Ondřej Halama – vedoucí odboru rozvoje města a územního plánování 
 

Obsah sdělení: 
1. Zadání změny č.3 Územního plánu Vysoké Mýto      

 
Průvodní zpráva: 
Vedoucí odboru rozvoje města a územního plánování předkládá Radě města Vysoké Mýto ke 
schválení Zadání změny č.3 Územního plánu Vysoké Mýto.  
Dne 14.09.2022 schválilo Zastupitelstvo města usnesením č. 129/22 Třetí zprávu 
o uplatňování ÚP Vysoké Mýto 12/2018-08/2022 jejíž přílohou jsou Pokyny pro zpracování 
návrhu změny č. 3 územního plánu Vysoké Mýto, na jejichž základě bude pořízen návrh 
Změny č. 3 územního plánu Vysoké Myto s prvky regulačního plánu. Dne 26.06.2024 schválilo 
Zastupitelstvo města usnesením č. 99/24 „Pokyny pro zpracování návrhu změny č. 3 
Územního plánu Vysoké Mýto – druhé doplnění“. 
V rámci projednávání návrhu změny č. 3 ÚP VM se zpracovatelem vzešli drobné požadavky, 
které je nutné ještě schválit. Vzhledem k tomu, že od 01.07.2024 nabyl účinnosti zákon č. 
283/2021 Sb., stavební zákon, který už nezná pojem „Pokyny“, nejde je znovu doplnit 
a schválit. Proto překládáme kompletní Návrh zadání změny č. 3 Územního plánu Vysoké 
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Mýto, které nahrazuje Pokyny pro zpracování návrhu změny č. 3 územního plánu Vysoké 
Mýto, které byly přílohu Třetí zprávy o uplatňování Územního plánu Vysoké Mýto zpracovanou 
za období 12/2018-08/2022. 
 
V radě města bude projednáno dne 7. 5. 2025. 
 
Přílohy: 
Příloha 01 – Zadání změny č. 3 Územního plánu Vysoké Mýto (15 listů)  
 
Ing. Krejza informoval, že kromě změn konkrétních lokalit přibyla řada regulací na další plochy, 
které v původním zadání nebyly. Zpracovatel, firma Aurum, sdělila, že by bylo dobré vše znovu 
schválit na jednání ZM. K veřejnému projednání změny č. 3 by mělo dojít koncem června nebo 
v průběhu července. Dojde ke zpracování připomínek, schválí se změny ÚP, které budou bez 
rozporu a druhá část se bude zpracovávat dál.  
 
Zastupitelstvo města  

I. potvrzuje rozhodnutí o pořízení změny ze dne 15.06.2022 usnesením ZM č. 88/22 
II. schvaluje návrh zadání Změny č. 3 Územního plánu Vysoké Mýto 

 
Zodpovídá: vedoucí odboru rozvoje města a územního plánování 
Termín: ihned 
 

Zodpovídá: vedoucí odboru rozvoje města a územního plánování 
Termín: ihned 
 
Výsledek hlasování: Pro   18     Proti 0     Zdrželi se  1 
Usnesení č.    37    bylo schváleno. 
 
 

Obsah sdělení: 
2.  Program regenerace městských památkových rezervací a městských památkových zón 

2025 
- návrh na využití 
- schválení spoluúčasti města 

     
Průvodní zpráva: 
Předkládáme návrh na využití dotace (státní finanční podpory) z Programu regenerace MPR 
(městských památkových rezervací) a MPZ (městských památkových zón) na rok 2025. Pro 
MPZ Vysoké Mýto byla stanovena finanční podpora ve výši 1.405.000,-Kč. Finanční 
spoluúčast města na obnově památek ve vlastnictví je 50 % z uznatelných nákladů. Finanční 
spoluúčast města na obnově památek, které nejsou ve vlastnictví města je 10 % z uznatelných 
nákladů (dotace 50 %, spoluúčast vlastníka 40 % uznatelných nákladů, město 10 % 
uznatelných nákladů). Na restaurátorské práce lze čerpat dotaci ve výši až 100 %. 
 

Přílohy: 
Příloha 01 – Rozpis rozdělení (1 list) 
 
 

Rada města Vysokého Mýta navrhuje zastupitelstvu města přijmout následující 
usnesení: 
 

Zastupitelstvo města  
schvaluje využití účelové dotace z Programu regenerace MPR (městských památkových 
rezervací) a MPZ (městských památkových zón) na rok 2025, která je poskytnuta v celkové 
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výši 1.405.000,- Kč takto: 

− finanční prostředky na kostel sv. Vavřince - restaurování menzy hlavního oltáře ve výši 
786.000,- Kč, objekt je veden jako kulturní památka pod rejstříkovým č. 14570/6-4109 

− finanční prostředky na Sokolovnu, č.p. 55 - repase výplní otvorů - oken ve výši 
154.000,- Kč, objekt je veden jako kulturní památka pod rejstříkovým č. 46408/6-6195 

− finanční prostředky na Radnici, č.p. 91 - výměna oken v zasedací místnosti 
zastupitelstva města ve výši 465.000,- Kč, objekt je veden jako kulturní památka pod 
rejstříkovým č. 45677/6-4119. 

Zodpovídá: vedoucí odboru rozvoje města a územního plánování 
Termín: 30.9.2025 
 
Výsledek hlasování: Pro   18     Proti 0     Zdrželi se  1 
Usnesení č.  38      bylo schváleno. 
 
 

Zastupitelstvo města  
schvaluje dotaci města ve výši 30.963,90 Kč (10 % z celkově uznatelných nákladů, tj. z částky 
309.639,- Kč) na repasi výplní otvorů pro Sokolovnu č.p. 55 v rámci programu regenerace 
městských památkových rezervací a městských památkových zón vlastníkovi stavby. 
 
Zodpovídá: vedoucí odboru rozvoje města a územního plánování 
Termín: 30.09.2025 
 
Výsledek hlasování: Pro   19     Proti 0     Zdrželi se  0 
Usnesení č.  39      bylo schváleno. 
 
 

Obsah sdělení: 
3. Nová smuteční síň - Dohoda o spolupráci  

     
Průvodní zpráva: 
Vedoucí odboru rozvoje města a územního plánování předkládá návrh dohody o spolupráci 
při řešení dříve avízovaných statických poruch na realizované stavbě „Nové smuteční síně“ a 
to především v řešení poklesů trámů T3 oproti předpokladu.  

Hlavní body dohody jsou:  
- provedením změny Díla podle Návrhu sanace deformací, a to ve spojení s Pokynem P13 

(pokynem Statika) ze dne 4.10.2024, dále Pokynem P14 (pokynem Statika) ze dne 
25.10.2024, Pokynem P15 (pokynem Statika) ze dne 30.10.2024 

- náklady na realizaci nese zhotovitel 
- na ŽB-kci v místech opatření bude prodloužena záruka na 84 měs. 
- kompletní dokončení stavby do 31.07.2025  
- finanční kompenzace městu 2 mil. Kč  
 

Přílohy: 
Příloha 01 - Dohoda o spolupráci (město Vysoké Mýto x OHLA ŽS a GASCO) (5 listů) 
 
Ing. Jiraský sdělil, že při stavbě nové smuteční síně došlo k poklesu střešní desky. Po 
dlouhých jednáních si město najalo externí právní pomoc Mgr. Petra Švadlenu, který je 
autorem dohody mezi Městem Vysoké Mýto a firmou OHLA ŽS a.s. Vlivem řešení technických 
problémů došlo k prodloužení doby otevření smuteční síně. Město nenese žádné finanční 
náklady, městu bude náležet kompenzace za pozdní zprovoznění smuteční síně od firmy 
OHLA ŽS a.s. ve výši 2 mil. Kč. Pro město jsme vyjednali výhodné podmínky. 
Zastupitelům byla předložena upravená dohoda o spolupráci mezi Městem Vysoké Mýto a 
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společností OHLA ŽS a.s. 
Ing. Soušek uvedl, že tento projekt provází řada nestandartních věcí, dle jeho názoru je více 
jak předražený.  Souhlas k tomuto projektu nemůže dát. 
 
 

Rada města Vysokého Mýta navrhuje Zastupitelstvu města přijmout následující 
usnesení: 
 

Zastupitelstvo města schvaluje 
dohodu o spolupráci se společností OHLA ŽS & PROFISTAV – smuteční síň ve Vysokém 
Mýtě, dodavatelem investiční akce „Nová smuteční síň Vysoké Mýto: SO 01 Smuteční síň“, 
dle předloženého znění. 
 

Zodpovídá: vedoucí odboru rozvoje města a územního plánování 
Termín: 15.06.2025 
 
Výsledek hlasování: Pro   15     Proti 0     Zdrželi se   4 
Usnesení č.   40     bylo schváleno. 
 
 
Ing. Jiraský sdělil, že na základě schválené dohody o spolupráci bude uzavřen se 
zhotovitelem dodatek ke smlouvě o dílo, do kterého se promítnou zásadní parametry dohody. 
 
 
8. Různé  
 
9. Diskuze 

 
Pan Vondráček se poptal na výstavbu atletického tunelu. Ing. Jiraský řekl, že jedním 
z investičních záměrů je výstavba atletického tunelu, který by sloužil atletům v zimních 
měsících. V současné době máme studii na výstavbu tunelu na stadionu mezi kurty a 
atletickou drahou. Nesouhlas jsme obdrželi od tenisového klubu, který požaduje, aby byl 
atletický tunel umístěn 2 m od plotu tenisových kurtů, hledá se technické řešení. Mgr. Lipavský 
uvedl, že dotace by měla být ve výši cca 70 %, náklady jsou 40 mil. Kč, musí být 2 atletické 
sektory. Ing. Krejza sdělil, že dotace na standartní projekty jsou ve výši 70 %, ale musí splňovat 
určité podmínky (šatny, ošetřovna). Město by financovalo 10 - 15 mil. Kč, hledá se technické 
řešení.  
Mgr. Lipertová se poptala, zda jsme v kontaktu s vedením atletického klubu, Ing. Jiraský 
uvedl, že samozřejmě ano. 
MUDr. Kellner se poptal na starobylý kříž, který byl umístěný na rozcestí směrem na Vraclav. 
Ing. Jiraský sdělil, že kříže jsou provizorně umístěny v kostele Nejsvětější trojice (možnost 
prohlédnou při Noci kostelů) a po výstavbě dálnice by se měly vrátit na původní místo. 
Pan Hlavatý se poptal na osázení kruhového objezdu u čerpací stanice Shell, Ing. Jiraský 
uvedl, že osázení zastupiteli nebylo schváleno. Návrhy arch. Štefla nebyly zastupiteli přijaty. 

 
 
 
10. Závěr 
 
Předsedající ukončil zasedání zastupitelstva v 16:31 hodin. Příští jednání ZM se uskuteční  
25. 6. 2025. 
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Zapisovatelka:  Jitka Kočová  v.r.           
                                   
 
 
Ověřovatelé:   
                          Mgr. Stanislava Burešová   v.r.                           

                             
 
 

 
                          p. Jaroslav Bendl   v.r.          
 
 
 
 
Starosta:   Ing. František Jiraský   v.r.                    

                                    
 
 
 
 
 


